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Ctěnický hudební festival se blíží Předání prostor určených
k podnikání ve zdravotním
středisku

Ve dnech 27.–29. 7. čeká naši městskou část
historicky první ročník Ctěnického hudebního
fes�valu. Vůbec poprvé se taková akce
uskuteční v rozpě� tří dnů a poprvé se také
stane jejím dějištěm půvabné zámecké nádvoří.
Doufáme, že počasí umožní si v tomto prostředí

vychutnat všechny tři koncerty, nicméně
v případě rizika deště je pro diváky připraven
krytý sál Kočárovny, takže festival počítá
i s „mokrou variantou“.
Pro návštěvníky je kromě kulturního zážitku
připravena také možnost zdržet se v ctěnickém

areálu i po koncertě a potkat se zde s umělci či
přáteli. V pořadatelském stanu bude
připraveno občerstvení zdarma, další bude
možné si případně přikoupit v zámeckém
bistru.
Fes�val připravila naše městská část ve
spolupráci s MČ Praha-Čakovice, MČ Praha 19
Kbely, obcí Přezle�ce a Muzeem Hlavního
města Prahy. Pojímá ho jako oslavu dobrého
sousedství (ctěnický zámek leží na křižovatce
mezi čtyřmi zmíněnými sídly) a – doufejme –
i jako jakousi pomyslnou tečku za
pandemickým obdobím, kdy jsme se coby
sousedé setkávat nemohli, a �m méně na
kulturních akcích.

Co nás tedy na konci července ve Ctěnicích
čeká? Na prvním koncertě 27. 7. se představí
tři mimořádně zářivé hvězdy klasické hudby:
sólistka Národního divadla v Praze sopra-
nistka Kateřina Kněžíková, harfistka Kateřina
Englichová a hobojista Vilém Veverka. Špičkoví
umělci s bohatým koncertním životopisem
a úctyhodnou diskografií se představí zejména
v českém repertoáru, chybět nebude ani
populární úprava Smetanovy Vltavy
v originálním harfovém provedení Kateřiny
Englichové.

Oblíbené barokní skladby můžete vyslechnout
o den později 28. 7. v podání hned tří členů
slavné hudební rodiny Kaňků: houslisty Libora
(člena Kvarteta Martinů), jeho bratra
violoncellisty Michala (člena Wihanova
kvarteta) a Michalovy dcery Lucie, jedné
z nejtalentovanějších současných českých
sopranistek, úspěšné i v pres�žních pěveckých
soutěžích.

Závěr fes�valu 29. 7. bude patřit vynikajícímu
mladému českému barytonistovi Jiřímu
Rajnišovi, stálému hostu operních domů u nás
i v zahraničí. Pro svůj projekt neapolských
písní sestavil Jiří soubor s názvem Napolitan
Quartet. V tomto obsazení zazní na koncertě
i tak proslulé písně, jako jsou O sole mio,
Funiculí funiculá nebo Non � scordar di me,
jako host vystoupí sopranistka Tereza Dlouhá
ze Kbel.
Vstupenky na fes�val můžete zakoupit
v podatelně MČ Praha-Vinoř (viz plakát),
eventuálně na místních úřadech v Čakovicích,
Kbelích a Přezle�cích. Zbylé vstupenky budou
k dispozici hodinu před koncertem ve
Ctěnicích, nicméně s koupí doporučuji
neotálet. První z koncertů je už ve Vinoři
téměř vyprodán a rychle mizí vstupenky i na
ostatní dva dny...

Robert Ry�na,
zástupce starosty MČ Praha-Vinoř

Na základě nedohody o zvýšení nájemného na
standardní cenu s minulým nájemcem
nebytových prostor na zdravotním středisku,
došlo dne 31. 5 .2021 k předání těchto prostor
zpět městské čás�. V přízemí budovy, kde
sídlila ZŠ Sportovní, s.r.o. se budou nyní
provádět lehké stavební úpravy a doufáme, že
od září se budete moci těšit na nové sportovní
ak�vity pod taktovkou p. o. Vincent.

Skloubí se stávající nabídka lekcí komunitního
centra s částečnou nabídkou ze ZŠ sportovní.
Těšit se můžete na Pilates, cvičení rodičů
s dětmi, kurzy sebeobrany krav-maga,
muzikálové herectví a mnoho dalšího.

Vedení MČ se podařilo zajistit lékaře
a v uvolněných prostorách prvního patra tak
vzniknou dvě nové ordinace dětských
obvodních lékařů.
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INFORMACEZÚŘADU

ZPRÁVYZ RADY

Dne 19. 5. 2021

Rada městské čás� Praha-Vinoř vzala na vědomí
žádost pana Matěje Žáka a pana Jiřího Jandáka –
Cukrárna Marcipánka, s.r.o., IČ: 108 48 509
o převze� provozovny Cukrárna Marcipánka
v ulici Mladoboleslavská 8, Praha-Vinoř
a schvaluje vypsat záměr na pronájem prostoru
určeného k podnikání – cukrárna Marcipánka,
Mladoboleslavská 8, Praha-Vinoř předem
určenému zájemci.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje dotaci
z rozpočtu MČ na rok 2021 ve výši 5 000 Kč na
akci Noc kostelů v roce 2021 pro zapsaný spolek
Kultura Vinoř, IČ: 09697110.

Rada městské čás� Praha-Vinoř neschvaluje
dotaci z rozpočtu MČ na rok 2021 ve výši 10 000
Kč na podporu provozu linky zapsaného spolku
Linka bezpečí.

Po skončení jednání rady se dostavi la
zastupitelka doc. Turnerová a seznámila radní se
záměrem zorganizovat petici podporující
přeměnu golfového hřiště na lesopark. V cca
30 minut trvající diskuzi seznámil starosta
doc. Turnerovou s celým historickým vývojem
kolem golfu, se smlouvou mezi Golf Vinoř a.s.
a MHMP i s dalšími relevantními dokumenty,
jako např. povolením k odběru povrchových vod
pod ČOV Kbely (vydáno Povodím Labe). Zároveň
byly prezentovány nejnovější informace
z probíhajícího insolvenčního řízení na Golf
Vinoř a.s. i důležité kroky, které MČ Praha-Vinoř
dělala a dělá pro zmírnění nega�vních dopadů
projektu golfu na MČ. Doc. Turnerová byla
i pozvána na další jednání s MHMP v červnu, aby
měla aktuální informace o vývoji celé věci. Radní
s doc. Turnerovou diskutovali různé scénáře,
kterými se může kauza golfu vyvíjet, a jejich
potenciální dopad na MČ. Protože nebyl
předložen finální text pe�ce, nikdo z radních k ní
nemohl zaujmout stanovisko.

Projednáno v radě MČ,
výpisky z usnesení

Dne 26. 5. 2021

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
směrnici č. 9/2021 o provozování kamerového
systému (multifunkční hřiště u školy) dle
předloženého návrhu.

Pozn.: Zmiňovaná směrnice je zveřejněna na
webových stránkách MČ pod odkazem: h�ps://
www.praha-vinor.cz/mestska-cast/kamerovy-
system/

Dne 2. 6. 2021

Rada městské čás� Praha-Vinoř vzala na vědomí
nabídku M.S. Vinořská, s.r.o., IČ: 277 18 875 na
odkup pozemků s infrastrukturou (ulice,
chodníky, parkovací místa, kontejnerová stání
a dešťová kanalizace) v lokalitě ulic Mokošínská,
Turkovická, Stojická, V Žabokřiku a pověřuje
1. místostarostu M. Antoše k dalšímu jednání
s M.S. Vinořská, s.r.o.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje od
1. 10. 2021 zvýšení nájemného o 3,2 %
u bytových i nebytových prostor, kde je smluvně
sjednáno dle vyhlášené míry inflace za rok 2020
Českým sta�s�ckým úřadem.

Rada městské čás� Praha-Vinoř vzala na vědomí
žádost paní Veroniky Ci�ové o ukončení nájemní
smlouvy na pronájem nebytových prostor
provozovny kosmetických služeb v ulici
Mladoboleslavská 8, Praha-Vinoř a schvaluje její
ukončení dohodou ke dni 30. 6. 2021.

Rada městské čás� Praha-Vinoř vzala na vědomí
zadávací dokumentaci k vypsání výběrového
řízení na akci Přístavba ZŠ Vinoř – rozšíření ŠJ dle
přílohy připravenou firmou ADVOKÁTNÍ
KANCELÁŘ, JUDr. Vladimír Tögel,
IČ: 12493031 a schvaluje toto
výběrové řízení vypsat dle
zadávacích podmínek.

V posledních týdnech došlo na místním hřbitově
k obnově a instalaci nových vchodových bran a
vrat ke dvěma vstupům. Jedna brána (od parku)
bude upravena později. Tyto se budou otevírat a
uzavírat nejspíše již od konce června
automa�cky v určitém čase, a to v letním období
(konec března až konec října) od 7 do 20 hod.
a v zimním období (začátek listopadu až konec
března) od 8 do 17 hod. Na změny budeme vždy

upozorňovat na hřbitovní vývěsce uvnitř
hřbitova, na webových stránkách: www.praha-
vinor.cz a ve Vinořských novinách. Prosíme
návštěvníky hřbitova, aby uzavřená vrátka
a vrata sami neotevírali, neboť by došlo
k poškození pohonů. Děkujeme za pochopení.

Bc. Monika Nová, DiS., tajemník úřadu

Péče o dřeviny podél komunikace Bohdanečská

Uzavírání a otevírání místního hřbitova
Na konci jara proběhla pod taktovkou Hlavního
města Prahy a ve spolupráci s naším
místostarostou panem Milanem Antošem
výsadba ovocných dřevin u Cukrovarského
rybníka. Vysazeno bylo celkem 30 starých
ovocných dřevin (20 třešní, 4 slivoně, 4 jabloně
a 2 hrušně). Zároveň byl založen nový trávník
s velkým zastoupením lučních bylin, určený
pouze k extenzivní péči (seč bude probíhat
2x ročně, tzv. sena a otavy).

Městská část Praha-Vinoř podpořila rekreační
potenciál dané lokality vybudováním nového
workoutového hřiště a parkourovými prvky,
které budou instalovány v blízké době.

Ing. Jana Vaculová, referent veřejné zeleně

Výsadby a workoutové hřiště
u Cukrovarského rybníka

Hrušně v Bohdanečské před úpravou Hrušně v Bohdanečské po úpravě

Počátkem tohoto roku jsme od vlastníka
pozemků podél komunikace Bohdanečská (obec
Přezle�ce) dostali souhlas, abychom mohli
pečovat o doprovodnou zeleň této komunikace
(oboustranně od ctěnického zámku až ke
křižovatce na Čakovice).

Hned na jaře bylo v této lokalitě vysazeno 53 ks
starých ovocných odrůd jabloní a hrušní.
O výsadbách jsme již v našich novinách
informovali.

Následně uzrál čas na péči o stromy stávající.
Krásné staré hrušně rostoucí po obou stranách
komunikace byly svěřeny do péče zkušených
arboristů, kteří u stromů provedli tzv. zdravotní
řez. U dřevin byly odstraněny suché,
mechanicky poškozené, zlomené či jinak
provozně nebezpečné větve. Cílem zdravotního
řezu je udržet strom co nejdéle v co nejlepší
kondici a zároveň zabezpečit provozní
bezpečnost dřeviny, zejména roste-li u vy�žené
komunikace, jako je ulice Bohdanečská.

Některé zcela suché stromy bylo nutné
odstranit. Jednalo se zejména o podlimitní
suché a vyvracející se jabloně či jeřáby
napadené spálou růžovitých. Mimo to byly
odstraněny náletové dřeviny kolidující s novými
výsadbami. Několik perspek�vních ostrůvků
keřů bylo ponecháno k dispozici ptákům.

Z příkopů a blízkého okolí bylo odvezeno několik
kontejnerů odpadu (odpadků, stavební su�,
pneuma�k). Bohužel, za několik dnů byl
nepořádek zpět. A to je sběrný dvůr (kam je
možné odpad odvézt) doslova na dohled.

Ing. Jana Vaculová, referent veřejné zeleně

Výchovný řez mladých stromů v ovocné aleji ve Ctěnicích
V květnu byl u všech 69 převážně ovocných
stromů proveden tzv. výchovný řez. Výchovný
řez se provádí cca do 10 let po výsadbě stromu
a jeho cílem je dosáhnout charakteris�ckého
tvaru koruny daného taxonu. Koruna pak bude
zdravá, vitální, bez růstových defektů,
dlouhodobě funkční a sta�cky odolná. Tento typ
řezu je nesmírně důležitý, protože zde máme
jed inečnou možnost zasáhnout bez

rozsáhlejšího poranění až do kosterního větvení
stromu a ovlivnit tak velmi snadno budoucí
architekturu koruny. Výchovný řez tak eliminuje
mnohem zásadnější a pro strom stresovější
zásahy do koruny stromů, které byly ponechány
po delší dobu bez jakékoli péče a nyní např.
kolidují s budovou, nadzemním elektrickým
vedením či zasahují do komunikace.

Ing. Jana Vaculová, referent veřejné zeleně

Nový workout pro cvičení v příroděNová, elektricky poháněná, vrata na hřbitov

Nové dřeviny u Cukrovarského rybníka

Výchovný řez mladých stromů ve Ctěnicích
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Vážení občané, v současné době se nám od vás
sešlo vícero připomínek k úklidu či k sekání trávy
ve Vinoři. Bohužel máme a budeme mít v úřadu
po několik následujících týdnů oslabení, co se
týká pracovníků na údržbu. Jeden pracovník je
dlouhodobě nemocen a další dva se střídají.
Prosíme vás tedy o trpělivost a shovívavost.
O nedostatcích jistě víme, naše zaměstnankyně
ze správy městské zeleně jezdí do terénu téměř
denně, ale není možné je vyřešit najednou.
V době psaní článku nám zrovna nastupují
tropické teploty a �m, že opět mnoho neprší,
musíme prioritně zalévat nově vysazené stromy.
Na seče jsme byli nuceni opět povolat firmu,

která nám sekala již v roce 2020. Jsme za ni
velmi vděční, protože klima�cké podmínky jsou
všude růstu travin přející a o tyto služby je velký
zájem na několik týdnů dopředu.

Ovšem ráda bych Vám představila „nového“
technického pracovníka… Ten je schopen chopit
se sekačky, lopaty, hrábí, zametacího vozu a
prostě vyjet, kdykoliv je potřeba, a jeho časové
možnos� to dovolují… Ing. Michal Biskup! I jemu
patří velký dík, že si v tom nabitém programu
dokáže udělat čas ještě na úklid vaší obce!

Bc. Monika Nová, DiS., tajemník úřadu

Technič� pracovníci úřadu
v oslabení?

Černá skládka ve směru na Horní Počernice Pneuma�ky můžete vrá�t ve Kbelích

Mnozí z vás si možná všimli, že podél cyklostezky
z Vinoře na Satalice byly vysazeny stromy
a během pár dnů kompletně zmizely… Napadlo
vás, co to ta naše městská část proboha vyvádí?

Dovolím si vše uvést na pravou míru. Stavba
cyklostezky je inves�cí Hlavního města Prahy
(potažmo TSK Praha), ne městské čás� Praha-
Vinoř. Zhotovitelem stavby je spol. Skanska a.s.,
která měla formou subdodávek zajis�t (dle
zpracovaného projektu sadových úprav)
výsadbu stromů a keřů podél cyklostezky.
Výsadby měly být následně předány do péče
naší městské čás�. ALE…

Stavebník byl upozorňován na skutečnost, že se
blíží doba, kdy nebude stromy možné vysadit,
a požadovali jsme, aby byla výsadba odložena na
podzim. Bohužel marně. Stromy začala najatá
„zahradní firma“ vysazovat během týdne, kdy

teploty permanentně překračovaly tropické
hodnoty! A to raději nemyslet, kde a v jakých
podmínkách byly do té doby uskladněny. Doba
dobývání balových stromů to�ž končí s jejich
rašením (duben).

Vzhledem k tomu, že nebylo reflektováno na náš
požadavek stromy vysadit ve vhodné době,
vzhledem ke stavu dřevin (zvladlé, prosychající
dřeviny se suchým kořenovým balem
ponechané dlouhou dobu na slunečním úpalu)
a vzhledem k tomu, že při výsadbě bylo
porušeno mnoho zásad arboristického
standardu týkajícího se výsadby stromů (např.
nepovolení vodicího drátu u kořenového balu,
zahrnu� kořenového krčku, absence zálivky,
neodborně provedený či spíše vůbec
neprovedený povýsadbový řez, špatně
provedené kůlování…), byla realizace sadových
výsadeb z naší strany a ze strany autorského

dozoru (s bolavým srdcem) přerušena a zničené
stromy musely být vykopány a odvezeny.

Městská část odmítla takto provedené výsadby
převzít do péče. Výsadby budou provedeny
nově na podzim a do péče je převezmeme až na
jaře příš�ho roku po jejich narašení.

Stromy nejsou věci, jsou to živé organismy, a aby
nám po dlouhou dobu dělaly radost, potřebují
od začátku náležitou péči a podmínky. Nikdy
mne nepřestane udivovat neúcta a chování
některých lidí k nim, o to více, když se jedná o
lidi od zahradnického „fochu“!

Doufejme, že na druhý pokus už to vyjde.

Ing. Jana Vaculová, referent veřejné zeleně

Cyklostezka Vinoř–Satalice bez slíbených stromů a keřů

Prosychající větve

„Nový“ technický pracovník. Děkujeme!

Poslední dobou se nám tady v obci rozmáhají
černé skládky. Tu najdete v příkopu lednici (směr
Podolanka), jinde postel a skříně (směr
Čakovice) nebo pneuma�ky (naposledy směr
Horní Počernice). Pokud o takovém odpadu
víme, zajis�me úklid a jeho likvidaci. Chtěla bych
však upozornit, že likvidace tohoto odpadu něco
stojí. Ano, nás jako úřad, městskou část a vlastně
i vás občany… Finanční náklady na zaměstnance,
který tou dobou mohl vykonávat úplně jinou
činnost a dále náklady na pohonné hmoty, které
mohly být využity např. do sekačky na posekání
trávy.

Pneuma�ky jsou celkem pravidelným odpadem,
který se nám různě na katastru obce povaluje.
Dovolím si upozornit, že existuje firma ELTMA,
která zajišťuje sběr ojetých a použitých
pneuma�k na sběrných místech. Sběrná místa
naleznete na webových stránkách firmy Eltma
www.eltma.cz. V okolí jich je hned několik

například ve Kbelích. Zde můžete o jeté
pneumat i ky odevzdat bez jakéhokoliv
poplatku.

Při psaní tohoto příspěvku mi zrovna volá
kolega, technický pracovník úřadu, že výše
zmiňované pneuma�ky již odváží, nicméně se
u nich nacházely ještě krabice s odpadem
z rekonstrukce bytového jádra! Tudíž budeme
muset znovu na místo vyslat zaměstnance
s autem a ten bude muset vše naložit a odvézt
do sběrného dvora! Ach jo! A zase se nebude
sekat…

Není toto zbytečné? Sběrný dvůr i sběrová místa
pneuma�k máte co by kamenem dohodil. Vozte
odpad prosím na určená místa a neničte si své
okolí a přírodu!

Děkujeme za pochopení.
Bc. Monika Nová, DiS., tajemník úřadu

Černé skládky

MOTOLAB, s.r.o.
Areál Kbely - Sklad č. 58 (napro� čerpací stanici OMV)
Mladoboleslavská 347, PO-PÁ: 9–17 hod.
zákaznická linka (non-stop): 704 431 180
e-mail: info@motolab.cz, www.motolab.cz

JSME MÍSTO ZPĚTNÉHO ODBĚRU PNEUMATIK
DALŠÍ SLUŽBY: PRODEJ, SERVIS, NAZUTÍ I VYVÁŽENÍ KOL

KAM S POUŽITÝMI PNEUMATIKAMI?
ODEVZDÁVEJTE JE NA MÍSTA ZPĚTNÉHO ODBĚRU (ne do sběrného dvora), PROTOŽE:

Pneuma�ky lze ekologicky zlikvidovat či recyklovat pro další použi�!
Zakoupením pneuma�ky automa�cky zapla�te za její recyklaci!
Z recyklovaných pneuma�k lze vyrobit dětské hřiště, sportoviště a další výrobky!
Sběrný dvůr či černá skládka nedovedou zrecyklovat nepotřebné pneuma�ky!

Velkoobjemové kontejnery na BIO odpad srpen – listopad 2021

Bohdanečská - zahrádkářská
kolonie

Sobota 07. 08. 2021 13–16 h

V Žabokřiku Sobota 04. 09. 2021 13–16 h

Mikulovická Sobota 25. 09. 2021 13–16 h

U Bakaláře Sobota 09. 10. 2021 13–16 h

Bohdanečská - zahrádkářská
kolonie

Neděle 24. 10. 2021 13–16 h

V Žabokřiku Sobota 13. 11. 2021 13–16 h
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ZÁKLADNÍ
ŠKOLA
Výsledky rozmisťovacího řízení
ve školním roce 2020/2021

Ve školním roce 2020/21 bylo ve třech třídách
devátého ročníku 60 žáků. Z toho 11 dě�
odchází na gymnázia, 14 žáků zvolilo střední
průmyslovou školu technického zaměření, 3 žáci
přecházejí na obchodní akademie a 6 žáků na
střední školu pro administra�vu EU. Ostatní
střední odborné školy (SŠ zdravotní, SŠ oděvní,
SŠ přírodovědná, SŠ pedagogická, SŠ chemická)
si zvolilo celkem 11 dě�. Čtyři žáci úspěšně
vykonali talentové zkoušky a přecházejí na
školy s uměleckým zaměřením. Na čtyřleté
studium technických oborů odchází 5 žáků,
6 dě� si zvolilo tříleté učební obory.

Většina dě� byla přijata aspoň na jednu ze
zvolených škol v prvním kole přijímacího řízení,
7 žáků využilo možnost podat přihlášku ve
druhém kole.

Ze sedmého ročníku na šes�letá gymnázia letos
odcházejí 2 žáci, na osmileté gymnázium
z pátého ročníku přestoupí 8 žáků a 2 žáci
přecházejí na sportovní základní školy.

Přejeme všem dětem mnoho úspěchů v dalším
studiu i osobním životě.
Jsme moc rádi, že se, letos jsme se s deváťáky
mohli rozloučit osobně, a nejen jim, ale všem
dětem přejeme hezké a dlouhé prázdniny
prožité ve zdraví.

Iva Křemenová, výchovný poradce

Budova ZŠ Praha-Vinoř

inzerce

VINCENT
KOMUNITNÍ CENTRUM

Přestavba cvičebního sálu
a nové prostory…
Letní prázdniny jsou v našem centru časem
odpočinku i pravidelných aktivit a prostor
získávají příměstské tábory, generální úklid
a případné opravy a úpravy. Největší inves�cí
tohoto léta je přestavba cvičebního sálu na
přednáškový sál, který bude využíván i jako další
učebna. Můžeme tak rozšířit nabídku kroužků
a pro akce typu besedy a přednášky získáme
důstojnější a bezbariérové místo.
S rados� u nás přivítáme setkávání našich
seniorů, pro které bude právě bezbariérový
přístup s využi�m zahrádky ideální prostor pro
jejich ak�vity. Cvičení přesuneme do nových
prostor pod zdravotním střediskem, které
poskytuje i zázemí oddělených šaten a využi�
sprch. Věříme, že se nám podaří stavební úpravy
zvládnout do konce srpna a vše vám s hrdos�
ukážeme na Dni otevřených dveří.

Letní muzikálové příměstské tábory,
Dětská studia 2021

Vhodné pro dě� od 3 do 12 let

2. 8. až 6. 8. 2021 (první běh)
9. 8. až 13. 8. 2021 (druhý běh)

Během tohoto týdne si děti připravují mini
muzikálové představení, které na konci týdne
předvedou rodičům. Vyrábějí kulisy, kostýmy
a rekvizity. Tančí, zpívají a hrají celý týden.
Samozřejmě ale nechybí ani venkovní
radovánky, procházky a další klasické táborové
ak�vity. Dě� mají zajištěný pitný i stravovací
režim.
Přihlášky a další informace na:
E-mail: musicstudio@detska-studia.com
Tel.: 602 684 198
Web: www.detska-studia.com
Cena: 2500 Kč

KAVÁRNA U ANDĚLA: NOVÁ DOBA (RECENZE)
Autor: Lenka Štveráčková, www.kri�ky.cz

Máte rád i rod inné ságy z vá lečného
a poválečného období? Chcete prožít nádherný
příběh z období války, o rodinném poutu
a zakázané lásce? Další román z pera Anne
Jacobsové alias Marie Lamballe vás opět
nadchne tak jako mně? Čeká vás strhující příběh
jedné kavárenské dynastie na přelomu
20. stole�.
Píše se rok 1945 ve městě Wiesbadenu po válce,
kde mladá Hilda nevěří svým očím, že kavárna
U Anděla všechny válečné hrůzy přežila. Jejich
rodinný podnik, kde se před válkou setkávalo
mnoho významných lidí, přežil všechny
překážky. Jednoho dne se zde objeví mladá
Luisa, která je údajně její sestřenicí, a vyvolává
v Hildě zděšení. Obě tyto ženy mají něco
společného? Chcete se dozvědět, co to vlastně
je a jak vše nakonec dopadne?
Na �tulní stránce knihy je opět dívka, která jde
dlouhou ulicí kolem kavárny. Působí na mne
příjemnými pocity, cí�m vůni kávy, útulné
venkovní posezení před kavárnou. Vypadá, jako
by někoho hledala či za někým šla.
Kniha má 392 stran, je rozdělena do kapitol s
určením toho, kdo příběh vypráví, místa a roku.
Kniha má tedy několik vypravěčů. Zpočátku jsem
se v takovém množství dějových linií ztrácela
a měla jsem strach, že se do knihy úplně dobře

nezačtu. Po několika kapitolách začal příběh do
sebe zapadat a já už neměla problém se v ději
zorientovat. Rodinné ságy této autorky jsou
přímo typické těmito střídavými vypravěči, takže
jsem na to byla již z předešlých románů zvyklá
a bavilo mě to. Romány z válečné doby se mně
l íb í č ím dá l v í ce . Dř í ve j sem je moc
nevyhledávala, ale asi jsem do nich, jak se říká
dospěla. Autorka velice auten�cky popisuje
jednotlivé válečné pasáže, ze kterých přímo
mrazí v zádech. Kontrastně působí příjemné
kavárenské prostředí, nádherná vůně kávy
a výtečných zákusků s válečným dějem.

Několik slov o autorce knihy:
Anne Jacobsová – uchvá�la čtenáře už svou
třídílnou rodinnou ságou Panský dům, v níž
vypráví příběh jedné bohaté německé rodiny
před první světovou válkou, během ní a dále
v poválečných letech 1923–1925, která se stala
absolutním bestselerem nejen u nás, ale
i v mnoha dalších zemích. Ve své další trilogii
Venkovské sídlo autorka líčí osud jednoho
starobylého panského sídla a přilehlého statku
v severovýchodním Německu a přibližuje nám
životní příběhy jeho obyvatel v těžkých dobách
druhé světové války a po ní až do 90. let
minulého stole�.

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

POZVÁNKA
DOVENKOVNÍ
GALERIEUVINCENTA NOVINKY

Její konec, Shari Lapena
Záhada zlaté štoly, Vlastimil Vondruška
Kavárna U Anděla Nová doba, Anne Jacobsová

NOVÉ KNIHY PRO DĚTI

Vítej na stavbě (JUNIOR)
Cesta kolem světa (JUNIOR)
Kos je bos, Hanka Jelínková

NOVÉ KNIHY PRO DOSPĚLÉ

Žena z čísla 24, Juliet Ashton
Ty letní noci, Mandy Baggot
Dokonalé plány, Sidney Sheldon

Otevírací doba zůstavá stejná i během prázdnin. Pokud
bychom museli provoz omezit, budeme zasílat
čtenářům informaci e-mailem. Dále info ve vývěsce.
VÝMĚNNÝ SOUBOR KNIH Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY
BUDE K DISPOZICI MINIMÁLNĚ DO KONCE ROKU.
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KONTAKT:
Jana Česáková Hyklová
Opočínská 364, Praha-Vinoř
Mobil: +420 730 932 177
knihovna@praha-vinor.cz

PRÁZDNINOVÁ OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚTERÝ: 9:00 – 13:30 a 14:30 – 19:00
ČTVRTEK: 9:00 – 13:30 a 14:30 – 19:00

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Opočínská 364, Praha-vinoř
Mobil: +420 739 042 617
vincent@praha-vinor.cz

KONTAKT:
Alfred Teller, ředitel MŠ a ZŠ
zsvinor@volny.cz

Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Ceny inzerce: formát 60 x 40 mm (150 Kč), formát 60 x 90 mm (300 Kč), formát 128 x 90 mm (500 Kč), podklady můžete zasílat na e-mail: noviny@praha-vinor.cz, nejpozději však do 15. dne měsíce pro měsíc následující.
Řádková inzerce: 10 Kč za řádek. Jeden řádek je cca 50 znaků včetně mezer, písmo Calibri vel. 9 bodů (jako text v novi-nách). Barva černá.

K vidění jsou zde převážně fotografie místních fotografů. Galerie je z velké čás� volně přístupná.

18. 6. –18. 11. 2021


